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پیشگامی بانک توسعه صادرات ایران 
در اجرای بخشنامه بانک مرکزی

بانک توسعه صادرات ایران در بین ۳۰ بانک کشور، 
بخشــنامه ابلاغی بانک مرکزی را در خصوص رفع 
سوء اثر چک برگشتی به نحو مطلوب و دقیق اجرا 

می کند.
 بــر اســاس بخشــنامه ابلاغی بانــک مرکزی در 
اردیبهشت ماه امســال، برای رفع سوء اثر از چک 
های برگشتی تکمیل رقم کسری چک کافی است، 
اما بررســی ها نشان می دهد این بخشنامه را فقط 
بانک توســعه صادرات ایران، بانک مشترک ایران و 
ونزوئلا و بانک ســامان با اتخاذ تدابیر لازم به نحو 
صحیح و دقیق اجرا می کنند. بانک مرکزی تاکید 
کرد: مشتریانی که در خصوص رفع سو اثر از چک 
های برگشتی در شــعب بانک ها با مشکل مواجه 
می شــوند، مراتب را از طریق شــماره تلفن  های 

٦٤٤٦۱ - ۲۹۹۵۱ اعلام کنند.

ارتقای نظام پاداش و جزا 
هوشمندسازی و روشن گری فعالانه 

سبب رشد سازمانی می شود
وزیــر امور اقتصادی و دارایی در مراســم تقدیر از 
برگزیدگان جشــنواره شهید رجایی سال ۱٤۰۲ ) 
ارزیابی عمکلرد ســال ۱٤۰۱( این وزارتخانه اظهار 
داشــت: برای اینکه یک ســازمان متعالی داشته 
باشیم لازم است در چهار محور ارتقای نظام پاداش 
و جزا ،پیدا کردن راه حل های انجام ماموریت ها، 
هوشمند سازی ســازمان و روشــن گری فعالانه 

تلاش کنیم.
خانــدوزی در ایــن مراســم ضمــن تقدیــر از 
مجموعه هایی که در ارزیابی های جشــنواره شهید 
رجایی ۱٤۰۱ به عنوان بخش هایی با امتیاز بالاتر 
انتخاب شــده اند گفت: این تقدیر ها باید ســبب 
ایجاد انگیزه برای ســایر بخش ها و اصلاح و بهبود 
عمکلرد دســتگاه ها تابعه شــود. وی با بیان اینکه 
رفع و رجوع اقدامات روزمره با کیفیت و ســرعت 
بالا قابل تقدیر اســت گفت: باید بازیگران و ارکان 
اصلی سازمانها همیشــه اندیشه ارتقای سازمان را 
در ذهن خود داشته باشند و طوری عمل کنند که 
ســازمان متعالی تری را به آیندگان تحویل دهند 
و با این نگاه، نقطه عطف سرنوشــت ســازی را در 
ســازمان های تحت مدیریت خود رقم بزنند.دکتر 
خاندوزی افزود: اگر شــخصی ســازمانی را تحویل 
بگیرد اما در زمان تحویل آن ارتقایی در سیســتم 
مشــاهده نشــود در حقیقت یک مدیر راهبردی و 
تحــول آفرین نبوده و باید همــه ما خود را مکلف 
کنیم ســازمان تحت مدیریت خودمان را به نقطه 
مطلوب تر نســبت بــه اهداف تعیین شــده بلند 
مــدت و کوتاه مدت برســانیم و بــا این تفکر یک 
نهاد بالغ و رشــد یافتــه ای را تحویل دهیم و این 
تذکر باید همیشــه در برابر چشمانمان باشد.وی با 
تصریح اینکه همراهی و استفاده از نظر مجربین و 
متخصصین سبب رشد ســازمان خواهد شد بیان 
داشــت: تمرکز، توجه و تأمل بر ٤ محور سبب می 
شــود تا به این هدف مهم برسیم که محور اول آن 
ایجاد نظام انگیرشی مترقی است چرا که گاهی به 
دلیل عدم تشویق ها به موقع، نیرو ها تلاش گر بی 
انگیزه می شــوند و حتی گاهی تلاش می کنند در 
بخش هایی خدمت کنند که کار ها سبک تر است 
و به همین علت نیروی انسانی تمایل پیدا می کند 

تا مسئولیت پذیری کمتری را داشته باشد.

 آمادگی کشورمان برای تعمیق 
روابط اقتصادی با کوبا در زمینه 

بهسازی و نوسازی صنایع
در دیدار وزیر کشــاورزی کوبا با معاون وزیر صمت 
و مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران، نوســازی و بهســازی صنایع، تأمین 
انــرژی بــا اســتفاده از انرژی هــای تجدیدپذیر و 
خورشــیدی، تأمیــن نهاده های کشــاورزی و کود 
و ســموم، ماشــین آلات و تجهیزات کشــاورزی 
و کالاهای پرمصــرف مهمتریــن محورهای مورد 
توافقین دو طرف در راستای تعمیق مراودات تجاری 
و گسترش همکاری های اقتصادی قرار گرفت و این 
موارد به عنوان پیشــنهادات وزیر صنعت، معدن و 
تجارت جهت طرح توسط رئیس جمهور در دیدار با 

رئیس جمهور کوبا جمع بندی شد.
»ایدائل پرز بریتو« وزیر کشاورزی کوبا که در قالب 
هیات بلندپایه ای متشکل از رئیس جمهور، مقامات 
دولتی و بخش خصوصی کشور کوبا به تهران سفر 
کرده است، یکشــنبه با حضور در سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران با »فرشــاد 
مقیمــی« معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت و 
مدیرعامل ســازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران دیدار و در خصوص مسایل مرتبط با 
گسترش همکاری های تجاری و صنعتی دو کشور 

گفتگو کرد.
معاون وزیر صمت کشورمان در این دیدار با اشاره 
به ســفر خود به کشــور کوبا و بازدید از واحدهای 
تولیدی این کشور به خصوص تولیدکنندگان شکر 
و نیشکر در حاشیه حضور در نمایشگاه بین المللی 
هاوانــا، اظهار کرد: آماده تعمیــق روابط تجاری و 
گســترش همکاری های متقابل در حوزه بهسازی 
و نوســازی صنایــع کوبا از جمله صنایع شــکر و 
نیشکر هستیم. فرشــاد مقیمی بر ضرورت ارتباط 
گیری شرکت ها و کسب و کارهای دو کشور تأکید 
کــرد و افزود: در حوزه تجهیزات و ماشــین آلات 
به خصوص ادوات کشــاورزی و همچنین خدمات 
فنــی و مهندســی ظرفیت های خوبــی داریم که 
این ظرفیت ها می تواند زمینه ســاز تعمیق روابط 

اقتصادی میان دو کشور شود.

گزارشاخبـــار

دبیر اتحادیه تولید و صادرات پوشــاک ایــران با انتقاد از 
عملکرد دستگاه های متولی مبارزه با قاچاق پوشاک گفت: 
تنها راهی که می توان قاچاق پوشاک را کنترل کرد مبارزه 

در سطح عرضه است.
سعید قدیری دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی 
و پوشــاک ایران در گفت وگو با تسنیم، در ارتباط با برآورد 
میزان قاچاق پوشاک و صدمات قاچاق آن به تولیدکنندگان 
پوشــاک گفت: در قانون مرجع رسمی اعلام میزان کالای 
قاچاق در تمامی حوزه ها، فقط ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز است. آمار پوشاک قاچاق در سال های ۱۳۹٦ و ۱۳۹7، 

رقمی در حدود ۳ میلیارد دلار در سال اعلام شده است.
وی افزود: در سال ۱۳۹٦ تولیدکنندگان و برند های داخلی 
پوشاک طرحی را به دولت ارائه دادند تحت عنوان نظام مند 
کردن واردات پوشــاک تا به این ترتیب هر پوشاکی با هر 
عنوان و اســمی که عمدتاً تقلبی هستند وارد کشور نشود. 
بر اســاس این دستور العمل و قانون مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز، در سال ۱۳۹7 برخورد هایی با پوشاک قاچاق در سطح 
عرضــه صورت گرفت تا با برندهای محرز پوشــاک قاچاق 
مقابله شود. دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و 
پوشاک ایران ادامه داد: بعد از این اقدام فضا برای پوشاک 
قاچاق به شدت ناامن شد و کاملًا این موضوع در سطح بازار 
مشــهود بود چرا که در ۱۳۹7 برخورد های شــدید و نیز 
عملیات رسانه ای ســنگینی در خصوص مبارزه با پوشاک 
قاچاق در سطح عرضه انجام می شــد، بنابراین سرمایه ای 
کــه قرار بود در این بخش جریان پیدا کند، از این موضوع 

ترسید و عقب نشینی کرد.
جلالی قدیری اظهار داشت: در ســال ۱۳۹7 برآورد ما از 
رونق تولید پوشاک داخلی، رقمی در حدود ۲۵ درصد بود، 
بنابرایــن همین عدد از رقم میزان قاچاق پوشــاک از آمار 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کسر شد و رقم ۲.7 میلیارد 
دلار به حدود ۲ میلیــارد دلار کاهش یافت، اما بعد از آن 
یعنی در ســال ۱۳۹8 به بعد هیــچ اتفاق مثبتی رخ نداد.
وی ضمن اشــاره به اینکه پوشاک یک کالای سهل الوصول 
اســت و به سرعت وارد ســطح عرضه می شود، متذکر شد: 

برآوردهای ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز نشان می دهد 
در صــورت عدم مقابله با پوشــاک قاچاق، این پوشــاک 
به سرعت خود را به ســطح عرضه می رساند؛ بنابراین عدم 
کنترل سطح عرضه، مبادی ورودی و راه هایی که منجر به 
قاچاق پوشاک می شود، باعث بازگشت به این نوع پوشاک 

به سطح عرضه خواهد شد.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران 
خاطرنشان کرد: بررسی ها نشان می دهد آمار پوشاک قاچاق 
بعد از سال ۱۳۹7 بیشتر شده است یعنی رقمی بیش از ۳ 
میلیارد دلار، این عدد توسط ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
با اندازه گیری شکاف عرضه و تقاضا محاسبه شده است. در 
زمان حاضر حجم مصرف پوشاک در کشور ۹ میلیارد دلار 
اســت که ۵.۵ میلیارد دلار آن سهم تولید و مابقی آن نیز 
باتوجه به ممنوعیت به واردات پوشــاک، سهم قاچاق است 
که در حدود ۳.۵ میلیارد دلار برآورد می شود. جلالی قدیری 
ابــراز کرد: قاچاق به  دو روش صــورت می گیرد؛ یک روش 
واردات غیرقانونــی و روش دیگر سوءاســتفاده از رویه های 
قانونی مانند واردات مسافری، گذر مرزی، پیله وری، مناطق 
آزاد، کولبری، ملوانی و ته لنجی است. وقتی از این روش ها 
به صورت سازمان یافته استفاده می شود عملًا این رویه ها به 

قاچاق تبدیل می شــوند.وی توضیح داد: به طور مثال گفته 
می شود هر مســافر می تواند 8۰ دلار کالا وارد کشور کند، 
اما وقتی این مســافر به میزان زیادی کالا از جمله پوشاک 
وارد کشــور می کند و هیچ کس آن را اندازه گیری نمی کند 
این نوع واردات تبدیل به قاچاق می شــود، در زمان حاضر 
روزانه 8۰ الی ۱۰۰ پرواز به سمت ترکیه انجام می شود، در 
هر پرواز حدوداً ۳۰۰ نفر جابه جا می شوند و اگر هرکدام از 
این مسافران 8۰ دلار کالا وارد کنند، عدد واردات پوشاک 

به این طریق بسیار بزرگ خواهد بود.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران 
ضمن اشاره به ســازمان یافته بودن قاچاق پوشاک توضیح 
داد: به طور مثال در زمان حاضر تورهای مســافرتی وجود 
دارند که افراد را ۳روزه به کشــوری مانند ترکیه می برند و 
به صورت علنی از حق واردات آن ها اســتفاده می کنند، این 
رویه بر اســاس قوانین غلط به وجو د آمده است و هیچ نهاد 
یا دستگاهی آن را پایش نمی کند، بنابراین در حوزه واردات 
مسافری بیش از یک میلیارد دلار پوشاک قاچاق وارد کشور 
می شود.جلالی قدیری اظهار داشت: مبارزه با قاچاق توسط 
مسئولان شوخی گرفته می شود، به طور مثال دستورالعمل 
تبصــره )٤( الحاقی ماده )۱8( قانون مبارزه با قاچاق کالا و 

ارز را تصویب می کنند، اما آن را ابلاغ نمی کنند و از طرفی 
جلســات با ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز برگزار می شود؛ 
اما باز هم به خانه اول بازمی گردیم و هیچ نتیجه ای برای ما 
حاصل نمی شود، در واقع هیچ عزمی برای مبارزه با قاچاق 
از طرف دســتگاه های ذی ربط وجود ندارد. وی اضافه کرد: 
ماهیت پوشــاکی وارد می شود، کالای استوک است؛ یعنی 
این پوشــاک یا فصل آن گذشته یا به هردلیلی در بازار های 
جهانی به فروش نرفته است، این پوشاک را در کشور تغییر 

برند می دهند و به عنوان کالای نو می فروشند.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران 
تأکید کرد: تنها راهی که می توان قاچاق پوشاک را کنترل 
کرد مبارزه در ســطح عرضه اســت، به طور مثال پوشاک 
حمل ونقــل دارد؛ اما نیازی به انبار ندارد، مثلًا پوشــاک از 
ترکیه یا دبی ســفارش داده می شود و در حدود 7۲ ساعت 
کاری درب فروشــگاه ها یعنی ســطح عرضه وارد می شود.

جلالی قدیری متذکر شــد: رصد قاچاق پوشاک باید قبل 
از مبادی ورودی تا ســطح عرضه انجام شود؛ قاچاق تخلف 
محرز اســت مانند دزدی و دیگر جرایم مشهود، همان طور 
که با دزد برخورد می شــود باید بــا قاچاقچی هم به همان 
شــکل برخورد صورت گیرد. این برخوردها باید ســخت و 
خشن باشد به شکلی که مایه عبرت دیگران شود.وی ضمن 
اشاره به ســازمان یافته بودن قاچاق پوشــاک از رویه های 
قانونی اضافه کــرد: رویه های قانونــی واردات کالا تبدیل 
به رانت برای عده ای شــده اســت، این امر موجب قاچاق 
سازمان یافته می شــود چرا که هیچ جایی ثبت نمی شود و 
سوءاستفاده از این رویه ها افزایش خواهد یافت. استفاده از 
این رویه های قانونی مانند واردات کالا از مناطق آزاد، باعث 
واردات کالای قاچــاق در مقیاس های بســیار بزرگ مانند 
تعداد کانتینر اســت نه عده ای کولبر که فقط چند کیلو بار 
حمل می کنند.دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی 
و پوشاک ایران ادامه داد: در ۱۳۹۹ با فشار بخش خصوصی 
فقط طی حدوداً ۳ هفته با قاچاق پوشــاک در سطح عرضه 
برخورد شد و بعد از آن موضوع برخورد با قاچاق پوشاک در 

سطح عرضه کاملًا به دست فراموشی سپرده شد. 

دبیر اتحادیه تولید و صادرات پوشاک ایران: 

اراده ای برای مبارزه با قاچاق پوشاک وجود ندارد

 کدام کشنده موجود در ایران
 کروز کنترل تطبیقی دارد؟

کــروز کنترل تطبیقــی )ACC( یک فناوری ایمنی )و حتــی رفاهی( نوظهور برای 
خودروهای ســواری و تجاری اســت و تا چندی پیش هیچ کشــنده ای در ایران به 
سیســتم کروز کنترل تطبیقی مجهز نبود. این تکنولوژی به حدی جدید اســت که 
بسیاری از خودروهای سواری ایران نیز هنوز به )ACC( مجهز نشده اند. کروز کنترل 
تطبیقی در دهه ۱۹۹۰ عمدتاً توســط خودروســازان ژاپنی از جمله میتسوبیشی، 
نیسان و تویوتا ارائه می شــد. البته مرسدس بنز، جگوار، بی ام و، آئودی، لانچیا، رنو، 
فولکس واگن، سوبارو و کادیلاک نیز از پیشگامان اولیه در استفاده از ACC طی دهه 

۱۹۹۰ و اوایل دهه ۲۰۰۰ میلادی هستند.
 LS که به بازار ایالات متحده راه یافت، سال ۲۰۰۱ در لکسوس ACC اولین سیستم
٤۳۰ مورد اســتفاده قرار گرفت. این سیستم کنترل کروز از لیزری پویا و حسگری 

مبتنی بر لیزر برای تخمین مسافت ترافیک استفاده می کند.
تکنولوژی کروز کنترل دســتیار راننده است  و به کاربر کمک می کند بدون فشردن 
دائمی پدال گاز، خودرو با سرعت ثابتی حرکت کند. این فناوری رانندگی را راحت تر 
می کند چرا که پای راســت راننده در مسافرت های طولانی آزاد می  شود و خستگی 
راننده در مســیرهای طولانی را کاهش می  دهد؛ با فراگیر شدن این فناوری، نقائصی 

آشکار و خودروسازان به دنبال بهبود عملکرد آن رفتند.
قدمت تکنولوژی کروز کنترل تطبیقی به ۳۰ ســال نمی رسد و عمر این فناوری در 
خودروهای تجاری بســیار کمتر از سی سال است. اشــکالات کروز غیرتطبیقی در 

نشــیب و فرازهای جاده و همینطور موانع پیش روی خودرو خودش را نشــان داد. 
در واقع رانندگان زمانی که سیســتم کروز غیرتطبیقــی را فعال می کردند، خودرو 
نمی توانســت فشار بر موتور در نشــیب و فرازهای جاده را کنترل کند و بعضا فشار 
زیادی به موتور وارد می  آمد. از ســویی دیگر کروزهــای غیرتطبیقی در مواقعی که 

مانعی ناگهانی در مسیر قرار می گرفت دردسرآفرین می شدند.

تنها کشنده با کروز کنترل تطبیقی
در ایران هیچ کشــنده و خودروی تجاری ای کروز کنترل تطبیقی نداشت تا مادامی 
که کشنده بایک X۹ با ۵٦۰ اسب بخار قدرت به بازار تجاری های ایران معرفی شد. 
بایــک X۹ را آبان ۱٤۰۲ بهمــن دیزل معرفی کرد و به تازگــی اطلاعات فنی این 
محصول نیز در وبســایت رسمی گروه بهمن منتشر شده است. اکنون کشنده بایک 
X۹ تنها کشــنده موجود در ایران با ده ها نقطه تمایز بخش است که دو مورد آن را 
به طور ویژه مهم هســتند؛ بایک کشنده ای با ۵٦۰ اسب بخار قدرت است که کروز 

کنترل تطبیقی دارد. 
البته بایک X۹ به عنوان برترین کشنده سال ۲۰۲۳ در چین نیز شناخته شد. کسب 
این رتبه برای بایک از این جهت اهمیت دارد که صنعت ساخت خودروهای تجاری 
در چین بسیار رقابتی اســت که کسب بالاترین نمرات در مقولات کیفیت و ایمنی 

کار چندان آسانی نیست. 
شــرکت بایک BAIC Heavy Truck Co  از مجموعه های شــناخته شده تولید 
کننده خودروهای ســنگین در جهان و چین است. این شرکت بیش از 8۰درصد از 
بازاز کامیون های سنگین را پوشش می دهد. این شرکت با سرمایه گذاری بالغ بر سه 

میلیارد یوآن راه اندازی شده است. 
کشــنده پرقدرت X۹ جزو محصولات کارآمد این شــرکت است که توانایی رقابت با 

کشــنده های اروپایی را دارد. این کشنده در قسمت قوای محرکه از موتور ۱۳لیتری 
با توان ۵٦۰ اســب بخار و گشــتاور ۲٦۰۰ نیوتن متر در کنــار گیربکس اتوماتیک 

۱۲سرعته با برند ZF به همراه ریتارد هیدرولیکی ۵ مرحله برخوردار است. 
علاوه بر قوای محرکه پرقدرت، X۹ امکانات بســیار رفاهــی و تامین کننده ایمنی 
بســیار زیادی در اختیار راننده قرار می دهد. سیستم کنترل کروز کنترل تطبیقی و 
سیستم پایداری الکترونیکی، سیستم روشنایی اتوماتیک، ترمز پارک برقی و سیستم 
ترمز اضطراری هوشــمند، سیســتم کنترل حرکت از بین خطوط، سیستم پایداری 
الکترونیکی، سیســتم پایش باد تایر و سیستم تعلیق بادی با امکان تنظیم ارتفاع در 
کنار دوربین ۳٦۰ درجه و سیســتم مولتی مدیا با قابلیت اتصال به تلفن همراه تنها 

بخشی از امکاتات کشنده قدرتمند X۹ است.
گروه بهمن با معرفی کشــنده ۵٦۰ اسب بخار بایک X۹ تحولی در کیفیت حمل و 

نقل باربری های بالای ٤٤ تن رقم می زند.

واگذاری اراضی روستایی به متقاضیان با تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی
معاون بنیاد مســکن گفت: در صورت همکاری بانک مرکزی و ســازمان برنامه و بودجه اراضی روســتا ها به متقاضیان واگذار شــده و به آن ها 

تسهیلات ۳۵۰ میلیون تومانی با نرخ سود ٤ درصد پرداخت خواهد شد.
مجید جودی معاون بازســازی بنیاد مسکن گفت: در راستای بهبود وضعیت ساخت وســاز واحدهای مسکونی و همچنین در راستای  افزایش 
نوســازی و مقاوم ســازی واحدهای مسکونی به ویژه در روستاها سعی کرده ایم اراضی مازاد را در بخش های مختلف به افراد واگذار کنیم تا از 
این طریق بتوانیم زمنیه را برای افرادی که در مناطق شهری داوطلب استفاده از طرح نهضت ملی مسکن بوده اند و مایل به سکونت در روستاها 

هستند  فراهم کنیم.
به گفته وی در این زمینه پیش بینی کرده ایم که طی دو ســال در روســتاهای کشور، یعنی سال های ۱٤۰۲ و ۱٤۰۳ حدود یک میلیون قطعه 
زمین به صورت اجاره ۹۹ ساله واگذار کنیم تا مردم بتوانند در روستاها ساکن شوند. همچنین  افرادی که در شهرها واجد شرایط نهضت ملی 
مســکن بوده اند و می خواهند در روســتاها ساکن شوند علاوه بر اینکه زمین با اجاره ۹۹ ساله دریافت خواهند کرد بلکه تسهیلات به آن ها برای 
ساخت خانه پرداخت خواهد شد.جودی ادامه داد: در این راستا به این افراد وام مسکن روستایی به ارزش ۳۵۰ میلیون تومان با باز پرداخت ۲۰ 
ساله و کارمزد ۵ درصد و یا وام نهضت ملی مسکن شهری به ارزش ۵۵۰ میلیون تومان با کارمزد ۱8 درصد تعلق می گیرد و افراد واجد شرایط 

می توانند هرکدام از این دو وام را که بخواهند دریافت کنند.
او گفت:  استقبال از این طرح بسیار خوب خواهد بود  و بسیاری از متقاضیان به سمت استفاده از تسهیلات وام مسکن روستایی خواهند رفت 
و چرا که  کارمزد این تســهیلات بســیار کم است و ۱8 درصد باقی این سود به صورت یارانه از سوی دولت به سیستم بانکی پرداخت می شود.
معاون مسکن روستایی افزود: امیدواریم هرچه سریعتر ضمانت نامه های لازم برای پرداخت این تسهیلات فراهم شود و سهمیه بانک ها توسط 

بانک مرکزی هم در استان های مختلف ابلاغ شود تا بتوانیم این تسهیلات به متقاضیان پرداخت کنند.

فروش اینترنتی لاستیک متوقف شد
سخنگوی انجمن تایر از توقف فروش اینترنتی لاستیک خبر داد.

مصطفی تنها  با اشــاره بــه اینکه در حال حاضر نمایندگی هــای واحدهای تولیدی عرضه 
لاستیک را به صورت مستمر به بازار انجام می دهند افزود: متقاضیان می توانند با در دست 
داشــتن کارت ملی و کارت ماشین به نمایندگی ها مراجعه کرده و بعد از احراز هویت خود 
نســبت به خرید لاســتیک اقدام کنند. وی در خصوص فعالیت ســایت های اینترنتی برای 
فروش لاســتیک گفت: فروش اینترنتی لاستیک متوقف شــده و مرم می توانند به صورت 

مسقتیم و بدون واسطه تایرهای مورد نیاز خود را خریداری کنند.
به گزارش تسنیم، پیش از این اتاق اصناف ایران اعلام کرده بود، تمامی فعالان صنف عمده 
و خرده فروشــی لاستیک می بایســت کد نقش بگیرند. برهمین اساس در زمان فروش تایر 
سواری به مصرف کننده نیاز است شماره شاسی و شماره موتور خودرو نیز از خریدار دریافت 
و در ســند خرده فروشی ثبت شود.همچنین جهت کنترل میزان سهمیه خریدار لازم است 
بر روی دکمه "ارســال کد تایید سهمیه" کلیک شود و کد پیام شده به خریدار نیز در سند 
ثبت شود. کد نقش کد شناسایی است که به تمام واحدهای اقتصادی که در زنجیره تجارت 
فعالیت می کنند اختصاص داده می شــود.پیش از این روش اینترنتی خرید لاستیک دولتی 
ثبت نام در ســایت های فروش آن لاین از جمله )کســبینو و تولیــد ایرانی( بود علاوه بر این 

مشتریان می توانستند به سایت جامع تجارت به نشانی kala.ntsw.ir مراجعه کنند.

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شــرکت با مســئولیت محدود ایفا پلاســتیک آســیا به شناسه 
اســتناد صورتجلســه  بــه   609149 ثبــت  شــماره  بــه  و   14011996219 ملــی 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1402/07/27 تصمیمــات ذیــل اتخاذ شــد 
بــه آدرس اســتان تهــران، شهرســتان ری، بخــش کهریــزک،  محــل شــرکت 
 دهســتان کهریزک، روســتای قمصر، )قمصر(، خیابان شــهید چمران، خیابان 
امــام خمینــی، پــلاک 38-، طبقــه همکف به کــد پســتی: 1819140299 تغییر 

یافت و ماده مربوطه به شرح فوق اصلاح گردید. 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره ثبت شــرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )1616307(

رییس کل بانک مرکزی با بیان "هیچ کمبودی در درهم نداریم" گفت: سیاســت 
جایگزینی ارزهای محلی با دلار و یورو را دنبال می کنیم.

محمدرضــا فرزین در مراســم عرضه اولین اوراق مرابحه ارزی کشــور در مرکز 
مبادله ایران، اظهار داشــت: این اولین اوراق جدید ارزی اســت که داخل ایران 

معامله می شود؛ یکی دو بار قبل در خارج از کشور اوراق فروخته بودیم.
وی با بیان اینکه "باید منابع لازم را برای رشــد تولید فراهم کنیم"، گفت: این 

اوراق یکی از مهمترین منابع تأمین مالی برای رشد تولید است.
رییس کل بانک مرکزی ضمن یادآوری اینکه "بارها گفتیم سیاســت اصلی ما در 
بانک مرکزی سیاست تثبیت است که شامل بخش های مختلف می شود"، تصریح 
کرد: در حوزه سیاســت ارزی منظور ما از تثبیت کاهش بی ثباتی ارزی بود، اگر 
به زیر ۵ درصد برســد ارز را به سطح باثباتی می رسانیم؛ الآن توانستیم بی ثباتی 

ارز را کاهش دهیم.
فرزیــن با تأکید بر اینکه "مرکز مبادله مرجع ما برای سیاســت گذاری ارز بوده 

است"، افزود: به زودی آثار فعالیت های این مرکز را مشاهده خواهیم کرد.

الآن هیچ کمبودی در درهم نداریــم؛ آن قدر در مرکز درهم عرضه می کنیم که 
کســی نمی خرد و آخــر روز درهم اضافه هم می آید.وی گفت: ســعی می کنیم 
علامت روبه جلــو بدهیم؛ نمی خواهیــم علامت روبه عقب بدهیــم؛ می خواهیم 

بازرگانان قابلیت پیش بینی در بازار را داشته باشند.
رییس کل بانک مرکزی با اعلام تصویــب صندوق تثبیت ارزی در بانک مرکزی 
گفت: صندوق توســعه ملی قبل از این صندوق ذخیره ارزی بود ولی برای اینکه 
مابه التفاوت درآمد دولت از نفت را به بخش خصوصی بدهیم صندوق توســعه را 
تشــکیل دادیم؛ صندوق تثبیت ارزی هم برای پوشــش ریسک و خطر نوسانات 
نــرخ ارز در آینده راه می افتد. فرزین از برنامه این بانک برای جایگزینی ارزهای 
محلی به جای دلار و یورو خبر داد و تصریح کرد: البته ارزهای محلی نوســانات 

بیشــتری دارند به دنبال مکانیزم های جدیدی هســتیم که از ارزهای محلی آنها 
اســتفاده کنیم تا دلار و یورو را در معاملات خرد خودمان حذف کنیم؛ در عراق 
و ترکیه می خواهیم این کار را بکنیم با ســوریه هم مذاکراتی اخیراً داشــتیم. او 
گفت: تلاشمان این اســت که ارز مرکز مبادله نرخ مرجع شود و تابلوهای مرکز 
به بازار علامت دهی کند؛ باید در ایران بازار رگولیتر در بخش طلا و ارز داشــته 
باشــیم؛ بازار طلا بسیار بازار بزرگی است و نمی توانیم فقط روی ارز تمرکز کنیم 
و طــلا را فراموش کنیم، به همین دلیل باید برای طلا هم مقرراتی وضع کنیم و 
از ظرفیت آن در مرکز مبادله اســتفاده کنیم.رییس کل بانک مرکزی ادامه داد: 
مرکــز مبادله باید بتوانــد ثبات و آرامش را در بازار ارز به وجــود بیاورد و ارز را 
پیش بینی پذیر کند؛ خزندگی نرخ ارز در مقاطعی به ما آسیب می زند و تلاشمان 
این اســت با نهادســازی رفتار نرخ ارز را در کشــورمان پیش بینی پذیر کنیم؛ با 
دســتور نمی توان این کار را انجام داد.وی با اشاره به انتظارات منفی که از سوی 
برخی افراد مشــخص در جامعه شــکل می گیرد گفت: نظرسنجی های ما نشان 

می دهد انتظارات تورمی گرچه همچنان بالاست ولی کاهش یافته است.

رییس کل بانک مرکزی:

هیچ کمبودی در درهم نداریم

بررسی


